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Landsbygdsnämnden § 41 05.10.2022 

Mötets laglighet och beslutförhet 
 
LN 05.10.2022 § 41    
      
 
 
Förslag Mötet konstateras lagligt sammankallat och beslutfört. 

 
Beslut Mötet konstateras lagligt sammankallat och beslutfört.
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Landsbygdsnämnden § 42 05.10.2022 

Protokolljusterare 
 
LN 05.10.2022 § 42    
      
 
 
Förslag Det väljs två protokolljusterare Antti Hovi och Kim Karlsson. 

 
Beslut Det väljs två protokolljusterare Timo Noroviita och Kim Karlsson. 
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Landsbygdsnämnden § 43 05.10.2022 

Godkännande av föredragningslistan 
 
LN 05.10.2022 § 43    
      
 
 
Förslag Ärendelistan som utdelats med möteskallelsen godkänns som 

föredragningslista. 
 

Beslut Ärendelistan som utdelats med möteskallelsen godkänns som 
föredragningslista. 
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Landsbygdsnämnden § 15 10.02.2022 
Landsbygdsnämnden § 44 05.10.2022 

 
Landsbygdens utveckling 2022 
 
LN 10.02.2022 § 15  
  
 
 
Beredning  
 

Det har flyttats 25 000 € utvecklingspengar till landsbygdsnämnden. 
Egentliga precisa instruktioner för användningen har inte getts. 
Utvecklingsåtgärderna ska ändå vara i linje med stadens målsättningar och 
strategier. Det är inte heller fråga om tilläggsfinansiering till de enskilda 
vägarna. 

 
På landsbygdsenheten har det gjorts upp en idétabell, tabellen fungerar 
som diskussionsunderlag. Också andra idéer kan föras fram. 

 
Till enskilda vägarnas infoprojekt finns möjlighet att avlöna en mycket 
kortvarig assistent. Om man använde en del av utvecklingspengarna till 
assistenten, kunde man åstadkomma en lite längre anställning. Praktiska 
arrangemang vid ordnande av tillställningar och skolningar skulle passa 
bra åt assistenten. Det vettiga i att anställa en assistent är långt beroende 
på vilka åtgärder vi går vidare med. 
 

Föredragning Landsbygdschef Sam Vickholm  
 

Förslag Landsbygdsnämnden diskuterar utvecklingsåtgärderna. Nämnden ger 
även instruktioner om vilka åtgärder som undersöks närmare och förs 
vidare. 

 
Behandling Under diskussionen kom två nya förslag. En ”video” i some anda som lyfter 

fram byarna och landsbygden. Meningen är att för nuvarande och nya 
invånare visa hur mångsidig och trivsam landsbygden i Lovisa är. Det 
andra förslaget var att utse årets landsbygdsföretagare.  

 
Man konstaterade att de här förslagen var avgränsade och tydliga och 
tidtabellsmässigt möjliga att förverkliga under detta år. De övriga förslagen 
lönar sig att förädla på längre sikt eventuellt som projekt. 

 
 

Beslut Landsbygdsnämnden diskuterade utvecklingsförslagen. 
Landsbygdsenheten börjar utreda och förverkliga somevideon och årets 
landsbygdsföretagare. 

 
 
LN 05.10.2022 § 44    
239/14.03.00/2022    
 
 
Beredning Landsbygdschef Sam Vickholm, 040 521 8128 
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Landsbygdsnämnden § 15 10.02.2022 
Landsbygdsnämnden § 44 05.10.2022 

Landsbygdsnämnden beslöt att använda en del av medlen som 
reserverats för utveckling av landsbygden till att göra landsbygdspositivt 
videomaterial. 

 
Landsbygdschefen har diskuterat med ett företag kallat JS/Suomi om 
saken. Samma företag har gjort mycket samarbete med Lovisa stads olika 
avdelningar. Deras produkt är en interaktiv broschyr. Den kommer både 
som pappersversion och elektronisk version. Till den elektroniska 
versionen får man både rörlig bild och länkar till olika sidor. 

 
Broschyren är i princip gratis för staden. Den finansieras med att sälja 
reklamplats åt företag som passar ihop med ämnet och staden godkänt. 
Risken finns ju förstås att man inte får tillräckligt med reklam. Då kan 
staden besluta att skjuta till med det som fattas. Videon blir staden troligen 
att bekosta själv, då broschyren knappast blir omfattande att den ingår i 
priset. 

 
Förverkligandet sker under vintern och våren. Projekten tar oftast cirka fem 
månader. Man börjar med att kläcka idéer och reklamförsäljning, i det 
skedet kan ännu båda parter dra sig ur projektet.  
 
 

Föredragning Landsbygdschef Sam Vickholm  
 

Förslag Landsbygdsnämnden antecknar ärendet till kännedom. 
 
Behandling Landsbygdschefen förevisade för nämnden exempel på interaktiva 

broschyrer.  
 I den interaktiva broschyren ska byarna och företagen och tjänsterna i dem 

lyftas fram. 
 
Beslut Landsbygdsnämnden antecknar ärendet till kännedom. 
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Stadsstyrelsen § 104 25.04.2022 
Stadsfullmäktige § 47 18.05.2022 
Landsbygdsnämnden § 45 05.10.2022 

 
Bestämmelser för nätfiske i Lovisaviken, fullmäktigemotion 
 
240/00.01.01/2017 
 
FM § 28 Ordföranden meddelade att undertecknade fullmäktigeledamöter före 

sammanträdet uttryckt önskemål om att få inlämna en så lydande motion: 
 
 Bilaga nr 14. 
 
 Beslut: Sedan motionen hade lämnats, remitterades den till stadsstyrelsen för 

beredning enligt 23 § i stadsfullmäktiges arbetsordning. 
 
 --- 
 
 
LN § 35 
 Beredning och föredragning: Sam Vickholm 040 521 8128 

 
Ledamot Kari Hagfors lämnade in under stadsfullmäktiges sammanträde 
8.3.2017 en fullmäktigemotion där det föreslås att bestämmelserna för 
nätfiske i Lovisaviken ändras. 
 
Det förekommer behov av att ändra bestämmelserna för nätfiske. 
Uppdateringen bör dock inte begränsas enbart till bestämmelserna för 
nätfiske, utan innan man inleder detta bör alla uppdateringsbehov i Lovisa 
stads fiskeregler och lovförsäljning utredas.  Det finns allt skäl att till 
samma utredning även kombinera läget för Lovisa stads intressebevakning 
inom fiskeområdet.  
 
Utredningsprojektet betjänar stadens strategi i synnerhet genom 
utvecklandet av turistnäringen. Fisketurism är verksamhet som anknyter till 
skärgården och det maritima, och dess potential är inte ens nära på 
utnyttjad. Med ett fungerande fiskeregelverk skapas förutsättningar för 
utvecklingen av turismdelområdet i fråga. 
I budgeten har inget anslag reserverats för utredningen. Om det anses att 
utredningen är nödvändig ska stadsfullmäktige anvisa det anslag som 
behövs. 
 
Bilagor: 7., 8. 
 

 Förslag: Landsbygdsnämnden ger landsbygdschefen i uppdrag att sammankalla en 
tjänstemannapalaver dit också fiskeområdenas representanter bjuds in. 
Meningen med palavern är att bestämma projektets omfattning, kan det 
förverkligas med stadens egna personal eller behövs det tilläggsresurser, 
samt att uppskatta en preliminär budget. 

 
 Beslut: Enligt förslaget. 
 
 --- 
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LN § 8 
 Beredning och föredragning: Sam Vickholm 040 521 8128 

 
En fullmäktigemotion angående yrkesmässigt nätfiske i Lovisa viken har 
lämnats in. Vi går samtidigt mera allmänt igenom saker som berör fiske.  
Att meta och idka pilk-fiske kräver varken avgift för lov eller tillstånd av 
ägaren av vattenområdet. Spinnfiske med ett metspö kräver att en statlig 
fiskevårdsavgift betalas men ej tillstånd av ägaren av vattenområdet. Annat 
fiske kräver i allmänhet tillstånd av ägaren av vattenområdet. Lovisa stad 
säljer fiskelov. Reglerna och avgifterna för fritidsfiske förnyades senast 
1.1.2014. Avgifterna är på samma nivå som i grannkommunerna (hösten 
2019). Ärendet har utretts rätt grundligt år 2013 och det finns inget behov 
av att öppna ärendet på nytt. Ett tillägg för ismete skrivs in under  rubriken 
Krok i listan för avgifter för fiskeredskap. 
 
I Saf Café säljs alla fiskelov, i Ankkurituuli säljs lov för trolling och via 
Kalanet säljs det på nätet lov för trolling. Försäljningen på nätet kunde 
utvidgas till att beröra alla lov men den vanliga försäljningen borde ändå 
bibehållas. Organisering och utveckling av försäljningen är ännu under 
arbete. Det samma gäller informationsgången.  
 
Tillståndsförfarandet för fritids- och yrkesfiske avviker från varandra. 
Fritidsfiskarna kan köpa stadens lov för nätfiske, för nätlängden som 
staden bestämt utan skilt betänkande av staden. Yrkesfiskaren anhåller 
om lov och det ges ett beslut åt hen. Det är möjligt för staden att från fall till 
fall bestämma fångstredskapens antal och platser där de får användas. 
Yrkesfiskaren finns registrerad i fiskeriförvaltningens register, 
registreringen ska förnyas vart tredje år. För tillfället finns det i Lovisa viken 
ett yrkestillstånd som är i kraft och som tar slut i vår. För tillfället är det 
oklart om fortsättningen av tillståndet. 
Det nuvarande tillståndet tillåter att högst fyra stycken 60 m:s nät sätts ihop 
d.v.s. 240 m. Från hamnen söderut är det smalaste stället i viken ca 1,5 
km. Här finns farleden för fartyg och ett vattenområde som är i privat ägo. 
På området mellan hamnen och Tullbron kan man fundera på att minska 
antalet nät som sätts ihop efter varandra. Detta kan man ta ställning till om 
det ansöks om ett nytt tillstånd för yrkesfiske. Norr om Tullbron finns inga 
tillstånd för yrkesfiske.  
 
Bilagor: 5. Karta, 6. Prislista 
 

 Förslag: Landsbygdsnämnden besluter om att inte ändra den nuvarande prislistan, 
ismete läggs till som specifikation under krok. I yrkesmässigt nätfiske tas 
inte samma schablonmässiga tillvägagångssätt i bruk som i tillstånden för 
fritidsfiske. Mellan området som finns mellan Tullbron och hamnen utreds 
noggrannare i samband med anhållan om tillstånd från fall till fall fiskarens 
tillvägagångssätt och vad en minskning av nät som sätts ihop har för 
följder på utövandet av näringen.   

 
 Beslut: Landsbygdsnämnden besluter att i prislistan lägga tillavgift för ismete som 

specifikation under avgift för krok. Avgift för fisketävlingar läggs till i 
prislistan och ett nämnande om att lov för dem ska ansökas. Arrangören 
tar in en deltagaravgift som motsvarar ett dagslov och betalar sedan det åt 
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Stadsstyrelsen § 104 25.04.2022 
Stadsfullmäktige § 47 18.05.2022 
Landsbygdsnämnden § 45 05.10.2022 

staden. I yrkesmässigt nätfiske tas inte samma schablonmässiga 
tillvägagångssätt i bruk som i tillstånden för fritidsfiske. Mellan området 
som finns mellan Tullbron och hamnen utreds noggrannare i samband 
med anhållan om tillstånd från fall till fall fiskarens tillvägagångssätt och 
vad en minskning av nät som sätts ihop har för följder på utövandet av 
näringen. 

 
--- 

 
 
LN § 47 
 Beredning och föredragning: Sam Vickholm 040 521 8128 

 
Landsbygdsnämnden har i sin tidigare behandling konstaterat att en 
samordning av hobby- och yrkesnätloven inte är ändamålsenlig. 
Yrkesfiskeloven behandlas individuellt, man kan ta ställning till antalet 
sammankopplade då lovet söks. Hobbyloven säljs som en färdig produkt, 
där man inte ger lov visa bestämmelser. Det säljs betydligt mera hobbylov 
än yrkeslov. 
 
Bilaga: Fullmäktigemotion 
 

Behandling: Torbjörn Bergström lämnade in ett ändringsförslag (bilaga 12.). 
 

 Förslag: Landsbygdsnämnden föreslår åt stadsstyrelsen att nuvarande praxis inte 
ändras men man fäster större uppmärksamhet vid mängden nät och 
sammanlänkningen av dem. 

 
 Beslut: Ärendet bordlades. 
 

--- 
 
 

LN § 30 
 Beredning och föredragning Sam Vickholm 040 521 8128 

 
Precisering till beslutet LN § 47 1.10.2020. Ärendet bordlades för att 
nämnden bättre skulle kunna sätta sig in i medlem Bergströms 
ändringsförslag, som lämnades i början av mötet. Målet var att skicka det 
redan tidigare beslutna ärendet till stadsstyrelsens behandling. Detta 
beslut var enhälligt och beredningen av ärendet i enlighet med det. 
 
Tidigare i behandlingskedjan har man gått igenom fiskets allmänna 
lovförfarande. Tilläggsuppgifter om lagstiftning och fiskelov hittas från 
bland annat ahven.net eller Jord- och Skogsbruksministeriets webbsidor. 
Börjande från början av år 2021 säljs inga fiskelov i Safcafe då 
verksamheten har lagts ner, alla lov säljs i Ankkurituuli. Trolling lov säljs 
även via Kalanet. 
 
För tillfället finns på stadens vatten i Lovisaviken två yrkesfiskelov. Norr om 
Tullbron har inga lov getts. Mellan Tullbron och hamnen har båda fått 8 lov 
för 60 meter långa nät och samma mängd för området hamnen till 
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Svartholm. Tidigare beviljades det 10 nät per fiskare och område. Det är 
fråga om maximal nätmängd. För 30 meters fritidsnät fins giltiga lov för 
cirka 125 nät. 
 
Om det fiskas för mycket på området i det avseendet att det på lämpliga 
platser blir trångt för näten eller att fisket inte är hållbart är svårt att 
bedöma direkt från lovmängderna. På trångheten inverkar antagligen plats 
och tidpunkt. 
 
Staden strävar i allmänhet efter att främja företagsamhet och 
självförsörjning på arbetsplatser. Yrkesfiske är ett rätt så hotat yrke. Med 
att minska mängderna lov förbättrar man åtminstone inte 
verksamhetsförutsättningarna. Bergströms förslag behöver inte beaktas, 
då nämndens förslag från 20.2.2020 ger tillräckliga möjligheter att följa upp 
och reglera fiskets omfattning. 
 
Bilagor: 8. Fullmäktigemotion, 8.12. Bergströms ändringsförslag, 8a) Karta 
 

 Förslag: Landsbygdsnämnden föreslår åt stadsstyrelsen i enlighet med sitt tidigare 
beslut att det gällande yrkesmässigt nätfiske inte tas i bruk samma 
schablonmässiga tillvägagångssätt som i tillstånden för fritidsfiske.  
Vid anhållan om tillstånd för yrkesmässigt nätfiske utreds från fall till fall 
sättet att fiska på området mellan Tullbron och Svartholm samt vad en 
minskning av nät som sammankopplas har för följder för utövandet av 
näringen. 

 
 Beslut: Enligt förslaget. 

 
--- 
 

 
STST 25.04.2022 § 104  
  
 
 
 Bilaga nr 5. 

 
Föredragning Stadsdirektör Jan D. Oker-Blom 

 
Förslag Stadsstyrelsen godkänner för sin del svaret till motionen och föreslår att 

stadsfullmäktige godkänner svaret och konstaterar motionen vara 
slutbehandlad. 
 

Beslut Beslut enligt förslaget. 
 
 
FM 18.05.2022 § 47  
  
 
 

Bilaga nr 4. 
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Förslag Stadsfullmäktige godkänner svaret och konstaterar motionen vara 
slutbehandlad. 
 

Beslut Ledamot Kari Hagfors föreslog att ärendet remitteras för beredning. 
Ledamot Timo Raivio understödde ledamot Kari Hagfors 
remitteringsförslag. 
 
Omröstning 
Behandlingen fortsätter JA 16 röster 
Ledamot Kari Hagfors remitteringsförslag NEJ 18 röster 
Borta 1 
=> ärendet remitteras för beredning. 
 
Ärendet remitterades för beredning. 

 
 
LN 05.10.2022 § 45    
682/10.00.03/2022    
 
 
Beredning Landsbygdschef Sam Vickholm, 040 521 8128 

 
Fullmäktigemotionen om nätfiske har returnerats till ny behandling i 
landsbygdsnämnden. Fullmäktiges protokoll är fåordigt om vad man 
önskar med behandlingen. 
Bifogat finns ett utkast till hörande som ger möjlighet åt fiskarnas 
organisationer och fiskeområdet att ge sin syn på saken. I stadens 
organisation begär man utlåtanden av miljö- och fritidsväsendet. 

  
Föredragning Landsbygdschef Sam Vickholm 

 
Förslag Landsbygdsnämnden godkänner begäran om utlåtande och dess 

distribution. 
 
Behandling Ledamot Noroviita kom med följande förslag;  
 För yrkesfiskare tillåts både på Tullbro-hamnområdet och Svartholm-

området högst sex stycken 60 m långa nät med ett maskavstånd på minst 
50 mm. För hobbyfiskare/hushåll tillåts i hela Lovisaviken högst tre 30 m 
långa och under 2 m höga nät med ett maskavstånd på minst 50 mm. 

  
 Norovitas förslag fick inte understöd. 
 
Beslut Landsbygdsnämnden godkänner begäran om utlåtande och dess 

distribution. 
 
Bilagor 
 Bestämmelser för nätfiske i Lovisaviken, fullmäktigemotion 
 Begäran om synpunkter: Lovisa stads fisketillstånd 
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Landsbygdsnämnden § 46 05.10.2022 

 
Landsbygdsenhetens budgetförslag och personalplan för år 2023 
 
LN 05.10.2022 § 46    
913/02.02.00/2022    
 
 
Beredning Landsbygdschef Sam Vickholm, 040 521 8128 

 
Som bilaga till paragrafen finns text- och sifferdelen som kommer till hela 
stadens budget, samt en mera detaljerad textdel och tabell över 
målsättningar riktad landsbygdsnämnden. 
 

Föredragning Landsbygdschef Sam Vickholm  
 

Förslag Landsbygdsnämnden godkänner förslaget till budget för år 2023. 
 

Beslut Landsbygdsnämnden godkänner förslaget till budget för år 2023. 
 
Bilagor 
 Landsbygdsenhetens budget och målsättningar för 2023 
 Rapport Landsbygdsenheten budget 2023 
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Landsbygdsnämnden § 47 05.10.2022 

 
Östnylands 4H:s ansökan om bidrag av Lovisa stad för insamling av gödselsäckar 2022 
 
LN 05.10.2022 § 47    
1169/02.05.01.00/2022    
 
 
Beredning Landsbygdschef Sam Vickholm, 040 521 8128 

 
Ungdomarna i Östnylands 4H har gjort ett fint miljöarbete och har 2022 
samlat in gödselsäckar, omvandlat till småsäckar 17 983 stycken inom 
Lovisa stad. Östnylands 4H ansöker om att få understöd 0,01 euro per 
säck; 179,83 euro. 
 

Föredragning Landsbygdschef Sam Vickholm  
 
Förslag Östnylands 4H beviljas 179,83 euro bidrag enligt ansökan. 
 
Behandling Jannica Ruusunen anmälde jäv. 
 
Beslut Östnylands 4H beviljas 179,83 euro bidrag enligt ansökan. 
 
Bilagor 
 Östnylands 4H-klubbs ansökan om understöd av Lovisa stad för 

insamling av gödselsäckar 2022 
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Landsbygdsnämnden § 13 10.02.2022 
Landsbygdsnämnden § 36 05.05.2022 
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Rådgivningsprojekt för enskilda vägar i Lovisa 2022-23 
 
LN 10.02.2022 § 13  
  
 
 
Beredning  
  

Lovisas landsbygdsenhet har under landsbygdsnämnden startat projektet 
Välskötta vägar i Lovisa 2022-23. För projektet beviljas Lovisa statsbidrag. 
Vår slogan är ”Aktiva väglag och välskötta vägar ger landsbygden 
livskraft”. Projektet lyfter fram de enskilda vägarnas centrala betydelse. 
 
Vi satsar på rådgivning till väglagen och uppmuntrar dem att sköta och 
grundförbättra de enskilda vägarna. Vi informerar och ger råd hur 
grundförbättringsprojekt startas, finansieras och förverkligas. Det sker 
genom att ordna skolningar och genom att informera per brev, e-post, 
lokala tidningar, via sociala medier och internet. Projektet förverkligas på 
finska och svenska.  
 
Projektet startades med ett infobrev, som skickades 28.1.2022. En enkät 
till väglagens kontaktpersoner skickas per e-post i februari. Via enkäten 
kartlägger vi behovet av grundförbättringar och ger väglagen möjlighet att 
ge önskemål om övriga saker som de behöver veta mera om. Utgående 
från svaren planerar vi projektet mera detaljerat. Sedan fortsätter vi med 
en skolning, infokväll via Teams torsdagen 3.3.2022 kl.18.00 med temat 
Väglagets möte. 
 
Välskötta vägar i Lovisa /Loviisan yksityistiet kuntoon 2022-23 program  
januari – mars 2022 
- Infobrev 1/2022 per post till kända väglag i Lovisa 
- Enkät för kartläggning av väglagens grundförbättringsbehov och 

önskemål per e-post 
- Infokväll via Teams tema Väglagets möte 3.3.2022 kl.18.00 anmälning 

senast 1.3.2022 

Föredragning Landsbygdschef Sam Vickholm  
 

Förslag Landsbygdsnämnden godkänner förverkligandet av de enskilda vägarnas 
rådgivningsprojekt Välskötta vägar i Lovisa 2022-23. 
 

Beslut Landsbygdsnämnden godkänner förverkligandet av de enskilda vägarnas 
rådgivningsprojekt Välskötta vägar i Lovisa 2022-23. 

 
 
LN 05.05.2022 § 36  
  
 
 
Beredning        Landsbygdsombudsman Carolina Sjögård 0440 555 338 
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Landsbygdsnämnden § 13 10.02.2022 
Landsbygdsnämnden § 36 05.05.2022 
Landsbygdsnämnden § 48 05.10.2022 

 
Projektet Välskötta vägar framskrider enligt planerna.  
Projektet har fått synlighet i de lokala massmedierna. Infokväll via Teams 
ordnades 3.3.2022 med ca 35 deltagare. Öppningsmöte mellan Traficom 
och Lovisa stad hölls 9.3.2022.Enkät med frågor om vägens skick och 
förbättringsbehov har skickats per e-post till väglagens kontaktpersoner. 
Ca 60 väglag har besvarat enkäten. Enkäten ska gås igenom och svaren 
presenteras för nämnden.Utlottningen av plogkäpparna bland dem som 
besvarat enkäten sker på detta möte.  
 

Föredragning Landsbygdschef Sam Vickholm  
 

Förslag Projektet Välskötta vägar fortsätter enligt planerna. Bland väglagena som 
svarat på enkätet lottas det ut en vinnare till 50 plogkäppar. 
 

Behandling Vägansvariga berättade att knappt hälften av de aktiva väglagen i Lovisa 
besvarat enkäten. Drygt 40% (26 väglag) av de som besvarat enkäten 
funderar på att utföra någon grundförbättring inom den närmaste 
framtiden. 

 50 plogkäppar utlottades bland de väglag som besvarat enkäten. Ledamot 
Katja Pekkola fungerade som fru Fortuna. Vinnaren blev Drombom-
Embon-Garpom väglag. 

 
Beslut Projektet Välskötta vägar fortsätter enligt planerna. Bland väglagena som 

svarat på enkätet lottas det ut en vinnare till 50 plogkäppar. Vinnaren är 
Drombom-Embom-Garpom väglag. 

 
 
LN 05.10.2022 § 48    
3/10.00.04/2022    
 
 
Beredning Landsbygdsombudsman Carolina Sjögård 0440 555 338 

  
Välskötta vägar i Lovisa 2022 - 2023 projektets första halvårsrapport och 
utbetalningsansökan på 2048,32 euro statsstöd har skickats till Traficom 
24.8.2022.  
Under det första halvåret har en infokväll hållits via Teams och infobrev 
och enkät med frågor om vägens skick skickats åt väglagen i Lovisa. Info 
om projektet har funnits i lokaltidningar, radion och sociala medier och på 
stadens hemsidor. Projektet fortsätter till 31.12.2023. 
Slutsatserna man kan dra på basen av enkäten som besvarades av 60 
väglag i Lovisa är följande: 
- Väglagen är rätt nöjda med skicket på sina vägar. Väglagen gav 

vitsordet 3,8 för skicket på vägen på skalan 1 – 5; 1 = dålig, 5 = 
utmärkt. 

- Bärigheten på vägarna är rätt bra. Nästan hälften av vägarna har så 
bra bärighet att de kan användas året runt av tunga fordon. 

- 43% eller 26 väglag anser att de möjligen kommer att utföra en 
grundförbättring under de närmaste åren. Oftast är det frågan om att 
byta vägtrummor och förbättra dräneringen. I de flesta fallen ca 80% är 
grundförbättringen under 30 000 euro. 
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Landsbygdsnämnden § 13 10.02.2022 
Landsbygdsnämnden § 36 05.05.2022 
Landsbygdsnämnden § 48 05.10.2022 

- 70% tänker söka någon form av bidrag för sin grundförbättring. 
- Ca en fjärdedel av väglagen som besvarat enkäten (12 stycken) har 

broar och ungefär lika många stora trummor (diameter 1-2m). De flesta 
broarna och stora trummorna är i gott skick.  

- Majoriteten 93% gillar att få information via e-post men info via brev, 
telefon, teams, hemsida, skolning på plats och besök på kontoret får 
också understöd. 

- 40% är nöjda och anser att de får hjälp med det de behöver, 28% vill 
ha hjälp med hur man söker stöd och vid planering av en 
grundförbättring. Väglagen önskar också praktiska tips och råd om hur 
en väg ska skötas och hoppas på högre understöd då kostnaderna 
stigit. 

Tack vare projektet har de enskilda vägarna i Lovisa fått mera 
uppmärksamhet och intresset för att förbättra vägarna har ökat. 13 väglag 
har ansökt om grundförbättringsbidrag av Lovisa stad för förbättring av 
vägen 2023. Väglagen behöver konkreta råd vid en grundförbättring. 
Lovisa stad har i höst via projektet Välskötta vägar i Lovisa 2022 - 2023 
erbjudit väglagen som ämnar utföra en grundförbättring 2023 en möjlighet 
till rådgivning av Gunnel Englund utan kostnader. Gunnel har lång 
erfarenhet av bygge av skogsvägar och kunskap i frågor som berör 
enskilda vägar. Vid tillfället önskas att väglaget har en eller flera 
representanter närvarande.   

Under vintern kommer det att ordnas infotillfällen för väglagen, exakta 
tidpunkter och teman för dem är inte ännu fastslagna. Statsbidragen 
kommer att höjas i nästa år 2023 och ansökningen av underhålls- och 
grundförbättringsbidrag från Lovisa stad för enskilda vägar kommer att 
kunna utföras elektroniskt. 

 
Föredragning Landsbygdschef Sam Vickholm  

 
Förslag Till kännedom för nämnden; rapport över rådgivningsprojektet Välskötta 

vägar i Lovisa 2022 - 2023 första halvår 1.1-30.6.2022 har skickats till 
Traficom. Lovisa stad har erbjudit väglagen som ämnar utföra en 
grundförbättring 2023 rådgivning. I vinter ordnas infotillfällen för väglagen i 
Lovisa. 
 

Beslut Till kännedom för nämnden; rapport över rådgivningsprojektet Välskötta 
vägar i Lovisa 2022 - 2023 första halvår 1.1-30.6.2022 har skickats till 
Traficom. Lovisa stad har erbjudit väglagen som ämnar utföra en 
grundförbättring 2023 rådgivning. I vinter ordnas infotillfällen för väglagen i 
Lovisa. 

 
Bilagor 
 Enkät för väglag 
 Väglagenas svar på enkäten 
 Avgiftsfri rådgivning för planerade grundförbättringsprojekt inom ramen 

av projektet Välskötta vägar i Lovisa 2022-2023 
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Landsbygdsnämnden § 49 05.10.2022 

 
Övriga ärenden 
  
LN 05.10.2022 § 49    
      
 
 
Förslag Övriga ärenden antecknas för kännedom. Landsbygdsnämndens nästa 

möte bestäms. 
 
Behandling Landsbygdsnämndens nästa möte är 24.11.2022 och på det behandlas 

bl.a. grundförbättringsbidragsansökningarna för 2023.  
 Landsbygdschefen berättade om Lantbrukarnas pensionsanstalts projekt 

Ta hand om bonden. Landsbygdsenheten hade på dagen haft besök av 
Marko Kiiveri från projektet. Lantbruksföretagare kan kontakta och få hjälp 
av Kiiveri på finska eller Susann Rabb på svenska vid olika utmanande 
livssituationer. 

   
Beslut Landsbygdsnämndens nästa möte är 24.11.2022. Landsbygdschefen 

berättade för nämnden om Lantbrukarnas pensionsanstalts projekt Ta 
hand om bonden. 
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 41, § 42, § 43, § 44, § 
49 

 

Förbud mot att begära omprövning eller anföra kommunalbesvär  

Omprövning får inte begäras eller kommunalbesvär anföras i fråga om beslut som endast 
gäller beredning eller verkställighet, 136 § i Kommunallagen.  
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 45, § 46, § 47, § 48 
 
ANVISNINGAR OM HUR MAN BEGÄR OMPRÖVNING 
 
Den som är missnöjd med detta beslut kan begära omprövning skriftligt. Ändring i beslutet får inte 
sökas genom besvär hos domstol. 
 
Rätt att begära omprövning 
 

Omprövning får begäras av:  
 den som beslutet avser eller vars rätt, skyldighet eller fördel direkt påverkas av 

beslutet (part), och  
 kommunmedlemmar. 

 
Tidsfrist för begäran om omprövning 
 

Omprövning ska begäras inom 14 dagar från delfåendet av beslutet. 
 
Begäran om omprövning ska lämnas in till Lovisa stads registratorskontor senast under 
tidsfristens sista dag innan registraturen stänger.  
 
En part anses ha fått del av beslutet sju dagar efter att brevet sändes, om inte något annat 
visas. Vid vanlig elektronisk delgivning anses parten ha fått del av beslutet den tredje 
dagen efter att meddelandet sändes, om inte något annat visas.  
 
En kommunmedlem anses ha fått del av ett beslut sju dagar efter det att protokollet fanns 
tillgängligt i det allmänna datanätet.  
 
Dagen för delfåendet räknas inte med i tidsfristen för begäran om omprövning. Om den 
sista dagen för omprövningsbegäran infaller på en helgdag, självständighetsdagen, första 
maj, julafton, midsommarafton eller en helgfri lördag, får omprövning begäras den första 
vardagen därefter. 

 
Omprövningsmyndighet 
 

Omprövning begärs hos det Lovisa stads organ som fattat beslutet.                 
 
Registratorkontorets kontaktinformation: 
 
Postadress: PB 77, 07901 Lovisa   
Besöksadress: Mariegatan 12 A  
E-postadress: kaupunki@loviisa.fi  
Telefonnummer: 019 555 1  
 
Registraturen är öppen måndag–fredag kl. 9–16. 

 
Omprövningsbegärans form och innehåll 
 

Omprövning ska begäras skriftligt. Också elektroniska dokument uppfyller kravet på skriftlig 
form. 
 
I omprövningsbegäran ska uppges: 
 

 det beslut i vilket omprövning begärs 
 hurdan omprövning som begärs 
 på vilka grunder omprövning begärs. 
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I omprövningsbegäran ska dessutom uppges namnet på den som har begärt omprövning 
samt personens hemkommun, postadress och telefonnummer.  
 
Om omprövningsbeslutet får delges som ett elektroniskt meddelande ska också e-
postadress uppges. 
 

Protokoll 

Protokollsutdrag och bilagor som gäller beslutet kan begäras hos Lovisa stads 
registratorskontor.


